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PROTOKÓŁ NR VI/LXVIII/24 

z LXVIII SESJI SEJMIKU WOJEWÓDZTWA ŚLĄSKIEGO 

VI KADENCJI 
 

(15.04.2024 r. – Sala Sejmu Śląskiego, Urząd Marszałkowski Województwa Śląskiego 

w Katowicach, ul. Ligonia 46) 

 

[przed rozpoczęciem sesji podana została informacja o przetwarzaniu danych osobowych oraz 

udostępnieniu zarejestrowanego materiału z sesji na stronie internetowej Urzędu 

Marszałkowskiego, następnie sprawdzona została obecność radnych za pomocą programu e-

sesja 

 

1. Otwarcie sesji – [godz. 1110 – radny Mirosław Mazur, Przewodniczący 

Sejmiku]. 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Szanowni Państwo ! Na 

sali mamy 37 radnych, więc na podstawie danych systemu stwierdzam, iż 

w obradach uczestniczy wystarczająca ilość radnych, aby obrady były 

prawomocne. W związku z tym otwieram LXVIII sesję Sejmiku Województwa 

Śląskiego VI kadencji. Chciałbym serdecznie powitać wszystkich uczestników 

naszej sesji. Są z nami parlamentarzyści w osobie Posła i Ministra, i naszego 

kolegi do niedawna z ław sejmikowych, Pana Marka Gzika. Witam również 

serdecznie Pana Posła Henryka Kiepurę i witam również Pana Posła Wojciecha 

Saługę – witam serdecznie ! Witam Zarząd Województwa Śląskiego, bez 

Marszałka dzisiaj. Witam Panią Skarbnik, Panią Elżbietę Stolorz-Krzisz oraz 

Pana Krzysztofa Dzierwę, Sekretarza Województwa Śląskiego. I witam 

Szanownych Państwa Radnych Sejmiku Województwa Śląskiego, a także 

zgromadzonych gości, przedstawicieli mediów oraz osoby oglądające naszą 

transmisję na żywo. Szanowni Państwo ! Może zanim przejdziemy do porządku, 

nasz kolega sejmikowy, Pan Poseł, Minister Marek Gzik prosił o zabranie głosu, 

więc zapraszam Panie Pośle ! 

 

- prof. dr hab. Marek Gzik, Sekretarz Stanu w Ministerstwie Nauki 

i Szkolnictwa Wyższego – Panie Przewodniczący ! Panie Marszałku ! Panie 

Pośle ! Panie Ministrze ! Wszyscy Szanowni Radni ! Można powiedzieć, że 

dobiega końca ta kadencja, najdłuższa w historii Sejmiku Województwa 

Śląskiego, ale kadencja, ja bym to tak nazwał, dynamicznych zmian. Chciałbym 

wszystkim Państwu, z którymi miałem przyjemność współpracować już jako 

radny od 2014 roku, później kolejna kadencja od 2018, przez rok jako 

Przewodniczący Sejmiku, za tę współpracę bardzo serdecznie podziękować. 

Bardzo dziękuję wszystkim radnym. Dziękuję Zarządowi Województwa, 

dziękuję Urzędowi Marszałkowskiemu, dziękuję Kancelarii, dziękuję tutaj 

obsługującym technicznie kolejne sesje. Dziękuję za to, że Państwo okazaliście 

zaufanie, wybraliście mnie i przez rok mogłem pełnić zaszczytną funkcję 

przewodniczącego sejmiku. To przygotowało mnie, myślę dość dobrze do 
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pełnienia dzisiejszej funkcji wśród ministrów rządu Donalda Tuska. Przed nami, 

Szanowni Państwo, olbrzymie wyzwania. To kolejna kadencja, to głęboka 

transformacja gospodarcza i energetyczna naszego kraju, ale myślę, przede 

wszystkim naszego województwa śląskiego. Gratuluję wszystkim Państwu, 

którzy w ostatnich wyborach samorządowych uzyskaliście mandat radnych 

Sejmiku Śląskiego. Chciałbym jako reprezentacja Państwa, bo tak się czuję, 

wszystkich radnych całego Sejmiku i województwa śląskiego, jako reprezentacja, 

ambasador spraw województwa śląskiego na poziomie rządowym i w Warszawie, 

chciałbym zadeklarować daleką chęć współpracy. Mam nadzieję, że Zarząd, który 

wkrótce będzie wybrany, będzie również dbał o te interesy naszego 

województwa, jak to było dotychczas, a ja, posłowie i także ministrowie z naszego 

województwa, jesteśmy tutaj bardzo otwarci na współpracę i ważne, żeby w tej 

nowej perspektywie jak najlepiej wykorzystać szansę, ale przede wszystkim 

przejść przez tę transformację w regionie, przejść możliwie z jak najmniejszymi 

konsekwencjami negatywnymi dla całego naszego społeczeństwa. Jeszcze raz 

wszystkim Państwu dziękuję, gratuluję i życzę w nowej kadencji sukcesów. 

Dziękuję bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – bardzo dziękujemy Panie 

Ministrze ! A my przejdźmy już do dzisiejszego porządku… 

 

 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Sejmiku. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 (druk VI/852). 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2024 rok (druk VI/853). 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu i Gminie 

Olsztyn oraz Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą: VII Jurajskie 

Zawody Balonowe (druk VI/854). 

7. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych w Bielsku-

Białej, Częstochowie i Katowicach. 

8. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego w okresie 

pomiędzy sesjami. 

9. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

10. Zamknięcie sesji Sejmiku. 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…jesteśmy w punkcie 2 – 

rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. Szanowni Państwo ! Czy 

macie Państwo jakieś propozycje zmian dotyczące porządku dzisiejszych obrad ? 

… Nie widzę ! Zatem możemy przejść do punktu kolejnego… 

 

 

3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Sejmiku: 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Śląskiego na lata 2024-2035 (druk VI/852): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Przewodniczącego Pana Marka 

Kopla …[radny Marek Kopel z miejsca: opinia jest pozytywna]… dziękuję ! Czy 

inne komisje opiniowały przedmiotowy projekt uchwały ? … Nie widzę ! Czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos tym punkcie ? … Nie widzę ! 

A zatem przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2024 rok (druk VI/853): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…proszę o przedstawienie 

opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Przewodniczącego Marka Kopla 

…[radny Marek Kopel z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję ! Czy inne 

komisje opiniowały przedmiotowy projekt uchwały ? … Nie widzę ! Czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos tym punkcie ? … Też nie widzę ! Zatem 

przechodzimy do głosowania… 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Miastu 

i Gminie Olsztyn oraz Gminie Janów na realizację zadania pod nazwą: 

VII Jurajskie Zawody Balonowe (druk VI/854): 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…i poproszę również tutaj 

o przedstawienie opinii Komisji Budżetu, Skarbu i Finansów, Przewodniczącego 

Marka Kopla …[radny Marek Kopel z miejsca: opinia pozytywna]… dziękuję ! 

Poproszę również o opinię Komisji Sportu, Turystyki i Rekreacji, 

Przewodniczącą Panią Martę Salwierak …[radna Marta Salwierak z miejsca: 

opinia pozytywna]… dziękuję ! Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos 

w tym punkcie ? … Nie widzę ! A zatem przechodzimy do głosowania… 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

7. Informacja o działalności Samorządowych Kolegiów Odwoławczych 

w Bielsku-Białej, Częstochowie i Katowicach: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – Samorządowe Kolegia 

Odwoławcze realizując ustawowy obowiązek przedkładają Sejmikowi do 31 

marca każdego roku informację o swej działalności za rok poprzedni. Są to 

materiały o charakterze statystyczno-sprawozdawczym. I pytanie, czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby się odnieść do treści przedłożonych informacji ? … 

Nie widzę ! Zatem przejdźmy do kolejnego punktu… 

 

 

8. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa Śląskiego 

w okresie pomiędzy sesjami: 
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- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – materiał w wersji 

elektronicznej został Państwu przesłany 11 kwietnia br. Czy macie Państwo 

pytania do przedłożonego sprawozdania ? … Też nie widzę ! Przechodzimy zatem 

do punktu 9… 

 

 

9. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku –…przypominam Państwu, 

że obowiązuje pisemna forma interpelacji czy też wniosków. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby w tym punkcie zabrać głos ? … A więc w kolejności zgłoszeń, 

zapraszam Panią Radną Iwonę Jelonek ! 

 

- radna Iwona Jelonek – Szanowni Państwo ! Zarządzie ! Panie Przewodniczący ! 

Szanowni Goście ! I też oczywiście Szanowni Koleżanki i Koledzy ! Chciałam 

złożyć pewien wniosek, który jest pokłosiem wydarzenia, które miało miejsce 

w Katowicach 8 kwietnia w Muzeum Śląskim, gdzie odbyła się ogólnopolska 

konferencja naukowa zatytułowana Dziedzictwo kultury a proces inwestycyjny, 

organizowana przez Uniwersytet Śląski, Szkołę Główną Handlową w Warszawie, 

Muzeum Śląskie, a także Główny Instytut Górnictwa – Państwowy Instytut 

Badawczy. Podczas dyskusji, w której uczestniczyło środowisko akademickie, 

samorządowe, a także przedstawiciele administracji rządowej, a także sektor 

prywatny i społeczny, udało się wypracować szereg postulatów, których 

rozważenie i wdrożenie pozwoliłoby na usprawnienie działań i faktyczną 

realizację celów systemu ochrony zabytków i opieki nad obiektami zabytków 

w Polsce. Chciałabym Państwu uzmysłowić, że w Polsce zabytków, które są 

wpisane do rejestru, jest ich prawie 80 tys., nie mówiąc już o tych, które wpisane 

są do powiatów, gmin. Jest ich aż 400 tys., w tym 20 % jest również w rękach 

prywatnych. Wszyscy uczestnicy tej konferencji zdajemy sobie sprawę, że 

wdrożenie części postulatów wymaga wielu miesięcy lub nawet lat pracy na 

szczeblu krajowym, w tym legislacyjnym, jednakże to właśnie rozmowy na 

poziomie Województwa Śląskiego mogą być impulsem do wprowadzenia 

koniecznych zmian i wypracowania optymalnych rozwiązań. Dlatego dziś 

zostawiam Państwa na kolejną kadencję właśnie z tym wnioskiem, na komisję, 

która, bardzo bym prosiła, by raczyła zająć się tym tematem, bo jest to, jakby nie 

patrzeć, nasze dziedzictwo. Jeśli my zaczniemy na Śląsku o nie dbać jeszcze 

bardziej niż do tej pory, będziemy wytaczać trendy i drogę, którą podąży za nami 

cała Polska. Dziękuję Państwu bardzo ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! I następna 

osoba w kolejności zgłoszeń to Pani Radna Katarzyna Stachowicz. Zapraszam ! 
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- radna Katarzyna Stachowicz – Szanowny Panie Przewodniczący ! Zarządzie ! 

Szanowne Panie i Panowie Radni ! Zakup pierwszego cytobusa dla województwa 

śląskiego okazał się strzałem w dziesiątkę. Przez kilka miesięcy ponad 1000 

przebadanych kobiet w województwie śląskim. Dlatego dzisiaj w imieniu radnych 

Koalicji Obywatelskiej składam interpelację o zakup cytobusa, a tak naprawdę 

cytomammobusa, by szerzyć profilaktykę, by mówić o zdrowiu, o tym co 

najważniejsze. Dlatego bardzo proszę i zwracam się do Zarządu Województwa 

o zakup tego cytomammobusa, ponieważ wszyscy wiemy jak ciężką chorobą jest 

choroba onkologiczna, jak wiele kobiety muszą znieść podczas leczenia 

onkologicznego. A taka właśnie inicjatywa, taki zakup cytomammobusa da 

możliwość profilaktyki w zakresie nie tylko raka szyjki macicy, ale także raka 

piersi. Nie zatrzymujemy się, działamy dalej i składamy taką interpelację. 

Dziękuję ! 

 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – dziękuję ! Szanowni 

Państwo ! To już wszyscy zgłaszający się do dzisiejszej dyskusji w punkcie: 

interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych… 

 

 

10. Zamknięcie sesji Sejmiku: 
 

- radny Mirosław Mazur, Przewodniczący Sejmiku – wygląda na to, że 

porządek dzisiejszej sesji został wyczerpany, więc ja pozwolę sobie tą sesję 

zamknąć, ale proszę jeszcze Państwa o pozostanie na miejscach. Zamykam zatem 

LXVIII, ostatnią sesję Sejmiku Województwa Śląskiego w VI kadencji ! 

Szanowni Państwo Radni ! Szanowni Państwo ! Tak jak przed chwilą 

powiedziałem, była to ostatnia sesja VI kadencji. I przede wszystkim, 

reprezentując cały Sejmik naszego województwa, chciałbym podziękować – 

w pierwszej kolejności pracownikom Urzędu Marszałkowskiego i wszystkich 

jednostek za tą ponad pięcioletnią współpracę. Chciałbym też podziękować 

w imieniu nas wszystkich radnych Zarządowi Województwa Śląskiego 

obecnemu, jak i poprzedniemu, za również te lata współpracy. Teraz w imieniu 

swoim, przede wszystkim jako radnego, bo ten epizod bycia przewodniczącym 

w moim przypadku jest dość krótki, raptem pięciomiesięczny, to przede 

wszystkim w imieniu swoim jako radnego, ale też realizując tę funkcję, chciałbym 

Państwu Radnym, wszystkim bez wyjątku, i tym dzisiaj obecnym z was, i tym, 

którzy na sesję dzisiaj nie mogli dotrzeć, chciałbym podziękować za naszą 

współpracę, za nasze dyskusje, które finalnie zawsze prowadziły nasze 

województwo do tego żeby robić rzeczy dla mieszkańców, dla regionu, żeby 

nasze województwo mogło się rozwijać. Tak, że chcę bardzo za to wszystko wam 

serdecznie podziękować, ponieważ jesteśmy w takim momencie dość 

specyficznym, kiedy znamy już wyniki wyborów – może nie wszystkich, ale to 

za chwilę – to chcę wszystkim tym, którzy zdecydowali się kandydować do 
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Sejmiku, pogratulować wyników, pogratulować faktu dostania się. Tym 

wszystkim, którzy nie zdecydowali się na kandydowanie czy zdecydowali się na 

kandydowanie, ale w innych organach samorządu, albo wreszcie tym, którym się 

po prostu nie udało, bo polityka też tak wygląda i samorząd też tak wygląda, że 

nie zawsze wszystko się udaje co planujemy, chcę życzyć mimo wszystko tego, 

żeby nie zatrzymywać się w realizacji tej swojej aktywności, żeby się angażować 

w życie społeczne, bo nasza społeczność, nasz region takich ludzi aktywnych, 

chcących coś zrobić, choć niekoniecznie zawsze muszących się zgadzać we 

wszystkim tym co robią, czy tym jak myślą, jakie mają poglądy na wiele kwestii, 

potrzebujemy takich ludzi. I wreszcie tym, którym jeszcze się ta sytuacja 

wyborcza nie wyjaśniła, patrzę tutaj na naszą koleżankę Dorotę Konieczny-

Simelę, która startuje w wyborach i będzie jeszcze w niedzielę w II turze walczyć 

o to żeby zostać prezydentem Miasta Mysłowice, życzę z całego serca 

powodzenia i trzymamy wszyscy kciuki. Drodzy Państwo ! Żeby zakończyć, 

wszystkim jeszcze raz wszystkiego dobrego, zdrowia, szczęścia, dużo satysfakcji, 

dużo aktywności, gdziekolwiek te losy wyborcze czy samorządowe was 

zaprowadziły ! Tutaj do głosu zgłasza się też Przewodniczący Jan Kawulok, więc 

ja zapraszam na mównicę, a my w międzyczasie będziemy Państwu rozdawać taki 

upominek. Upominek jest w postaci dwóch albumów, pokazujących zdjęcia z lotu 

ptaka, zdjęcia Górnego Śląska. Co ciekawe, to jedne zdjęcia pochodzą sprzed 100 

lat, drugie to próba odzwierciedlenia tego samego, powiedzmy, że obecnie. 

Myślę, że to ciekawa lektura, ciekawe spojrzenie na ten region, który nam 

przyszło przez pięć lat reprezentować. Dziękuję ! 

 

- radny Jan Kawulok – Panie Przewodniczący ! Panie Ministrze ! Szanowni 

Państwo, Pracownicy, Radni ! Tak się złożyło, że było mi dane przez cztery lata 

kierować Sejmikiem Województwa Śląskiego. Chciałbym bardzo podziękować 

wszystkim, w kolejności: radnym za współpracę, Zarządowi za współpracę, 

oczywiście pracownikom administracji, obsługi. No cóż, w tej kadencji mieliśmy 

trzech przewodniczących, Panie Ministrze, co tylko znaczy, że demokracja 

w Polsce jest, większość jest, ktoś wybiera, ktoś odwołuje, to jest normalna rzecz. 

Z całego serca wszystkim dziękuję i również gratuluję, obojętnie na jakim 

stanowisku, kto został wybrany czy też zmienił, że tak powiem, decyzje życiowe. 

Ale ci co się spotkają, znowu będą tutaj się wspierać, ale na pewno doprowadzą 

do dalszego rozwoju województwa śląskiego. Wszystkiego dobrego i bardzo 

dziękuję ! [godz. 1130]. 

 


